
 

 

Zápis z mimořádného zasedání Akademického senátu AVU konaného 
dne 11.9.2024 od 9:30 v aule AVU   
   
Zasedání proběhlo v aule na hlavní budově AVU fyzicky i online.   
   
   
Přítomní/přítomné:   
 
Členové/členky Akademické komory AS AVU (10) 
 
Dle prezenční listiny (bez titulů): Nik Timková, Dušan Zahoranský, Tomáš Svoboda, Lenka 
Zamrazilová, Tomáš Vaněk, Tomáš Pospiszyl, Theodora Popova, Jan Kracík 
 
Online (bez titulů): Pavlína Morganová, Tomáš Otoupal 
 
 
Členové/členky Studentské komory AS AVU (?) 
 
Dle prezenční listiny: Dorota Václavíková, Heřman Hůrka, Jiří Kaňák, Adéla Gertruda Kurešová, 
Hedvika Ocásková 
 
Online: Cyril Filcík (od 12:23) 
 
 
Členové/členky vedení (bez titulů): 
Rektorka Maria Topolčanská 
 
 
Online (bez titulů): 
 
  
Hostky/hosté (bez titulů):   
Helena Skálová, expertka na interní hodnocení zaměstnanců 
Jana Kitzlerová, koordinátorka magisterských studijních program AVU 
Marie Havlínová, vedoucí zahraničního oddělení / mobility v zahraničí 
 
 
 
Omluveni/omluveny:  
 
Za Akademickou komoru AS AVU (bez titulů): Nikdo 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: Filip Brandejský 
 
 
Přítomno: 15 senátorů a senátorek. 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.   
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.   
Průběh zasedání zapsal Jiří Kaňák.  



 

 

 
 
 
 
 
 
Návrh programu zasedání AS AVU 11.9.2024 

 
 
1. Zahájení 
2. Schválení programu mimořádného zasedání 
3. Schválení zápisu z mimořádného zasedání AS AVU 26.6.2024 
4. Zpráva rektorky k aktualizacím vnitřních předpisů 
Přestávka 
5. Projednání a schválení aktualizovaných vnitřních předpisů: 
- Statut AVU 
- Studijní a zkušební řád 
- Stipendijní řád 
- Řád celoživotního vzdělávání 
- Vnitřní mzdový předpis 
 
6. Nominace do Disciplinární komise 
7. Různé 
  
 
Průběh zasedání   
 
1. Zahájení  
Předsedkyně senátu N. Timková přivítala všechny senátorky, senátory, člena a členky vedení a 
hostky. Představila návrh programu zasedání a otevřela diskusi. Nikdo ze senátorů a senátorek neměl 
k návrhu programu další připomínky. N. Timková uzavřela diskusi a požádala senát o hlasování.  

 
2. Schválení programu zasedání   
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje program zasedání konaného dne 11.9.2024.  
Hlasování: 15-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 13 fyzicky, 2 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 3. Schválení zápisu z mimořádného zasedání AS AVU 26.6.2024 
 
Nikdo ze senátorek a senátorů neměl k návrhům obou zápisů připomínky. Předsedkyně senátu 
vyzvala senát k hlasování o schválení zápisů. 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje program zasedání konaného dne 26.6.2024.  
Hlasování: 15-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 13 fyzicky, 2 online. 
Usnesení bylo přijato. 



 

 

 
 
Ad 4. Zpráva rektorky k aktualizacím vnitřních předpisů 
Rektorka přivítala Akademický senát a představila hostku Helenu Skálovou, expertku na interní 
hodnocení zaměstnanců. H. Skálová byla přizvána k doplnění dotazů týkajících se vnitřního 
mzdového předpisu. Rektorka poté prezentovala změny ve vnitřních řádech školy, a to konkrétně: 
- Řád celoživotního vzdělávání 
- Stipendijní řád 
- Studijní a zkušební řád 
U každého z těchto řádů vysvětlila motivace a důvody pro změny, přičemž kladla důraz na potřebu 
modernizace a aktualizace všech řádů. 
Změny v sociálním fondu: Byla zdůrazněna potřeba zvýšit funkčnost sociálního fondu, aby lépe 
sloužil zaměstnancům školy. 
Prezentace nového organigramu školy - rektorka představila různé možnosti grafického zobrazení 
organizační struktury, přičemž ujišťovala, že změny v organigramu neohrozí status ateliérů ani 
autonomii jednotlivých oddělení. 
 
 
 
 
Ad 5. Projednání a schválení aktualizovaných vnitřních předpisů: 

 
Vnitřní mzdový předpis 
Rektorka představila nový vnitřní mzdový předpis, který lépe specifikuje různé druhy práce a doplňkových 
činností, jež se počítají do pracovního výkonu zaměstnanců. Byla také přidána 13. mzdová třída pro 
akademické pracovníky a mzdový tarif byl nově rozdělen na stupně A, B, C a D. Cílem je aktualizovat předpis 
na roční bázi, aby škola mohla lépe reagovat na společenské a ekonomické výzvy. 
 
Rozprava: 
H. Skálová: Uvedla, že změny jsou systematického charakteru a mají za cíl zvýšit transparentnost 
mzdového systému. 
L. Zamrazilová: Vznesla dotaz, proč nejsou v předpisu zohledněny roky předešlé praxe. 
H. Skálová: Praxe se nebude zohledňovat přímo v mzdovém tarifu, ale bude se promítat do položky 
osobního ohodnocení, která je však nenároková. Zmínila dále, že zohlednění praxe v mzdovém tarifu by 
mohlo mít demotivační účinek na mladší zaměstnance. Osobní ohodnocení má sloužit jako spravedlivý 
nástroj pro hodnocení kvality a přínosu zaměstnanců.  
D. Zahoranský: Upozornil, že v kapitole D mzdového předpisu došlo místo zpřesnění k zobecnění některých 
bodů. Zároveň vznesl dotaz, zda jsou funkční příplatky vypláceny měsíčně nebo ročně. Dále zmínil 
problematiku výplaty mzdy během sabatikalu a upozornil na situaci, jak bude řešena a hodnocena pozice, 
která po zaměstnanci během sabatikalu zůstane volná.  
Rektorka: Potvrdila, že příplatky jsou měsíční, aby byl systém flexibilnější, a že zastupování během 
sabatikalu bude řešeno v kariérním řádu.  
H. Skálová: Doplnila, že smluvní mzdový režim má jiné principy než tabulkový a že mzdové výměry a 
podklady by měly tyto rozdíly jasně zohledňovat.  
 
Dotazy z publika: 
Zazněly otázky týkající se změny smluvních mzdových podmínek po zavedení nového mzdového řádu, 
konkrétně zda smluvní mzdy budou od 1. ledna 2025 nově spadat pod tabulkový plat.  
H. Skálová: Zaměstnanci, kteří by se cítili novým systémem znevýhodněni, by měli kontaktovat své 
nadřízené. 



 

 

P. Morganová: Jak bude probíhat aplikace nového mzdového řádu? Má škola dostatek prostředků k jeho 
plnění? 
Rektorka: Potvrdila, že rozpočet školy by neměl být aplikací nového mzdového předpisu ohrožen. 

 
Přestávka 
 
Po přestávce pokračovala rozprava k vnitřním řádům AVU. 
 
Řád celoživotního vzdělávání (ŘCŽV) 
Diskuse zahrnovala otázky týkající se technické, praktické a finanční stránky výuky. Bylo zmíněno, 
že tento řád neřeší specifické potřeby restaurátorství, což bylo již dříve podáno jako požadavek.  
Rektorka: Apelovala na to, aby byl požadavek na doplnění řádu o restaurátorství předán vedení v 
řádné podobě, aby ho mohlo zapracovat. 
 
Stipendijní řád 
D. Václavíková: Upozornila na složitost terminologie studijního řádu, která je pro studenty často 
nepřehledná. Dotazovala se také na rozdíly v definicích studijních programů ve studijním řádu a 
organigramu. 
J. Kitzlerová: Vysvětlila, že škola přechází ze struktury jednoho šestiletého studijního programu na 
strukturovaný systém 3+3. Tento přechod se týká hlavně volného umění, zatímco architektura a 
restaurátorství mají vlastní specifika, která komplikují přechody mezi programy. Kvůli těmto 
změnám se může řád jevit nepřehledně. 
 
Prostupnost mezi programy 
D. Zahoranský: Vznesl návrh, aby byly definovány podmínky pro možný přechod mezi programy. 
Rektorka: Zdůraznila, že prostupnost mezi programy nebude možná kvůli rozdílným výukovým 
metodám a přijímacímu řízení. Škola se spíše zaměřuje na zvyšování prostupnosti uvnitř 
jednotlivých programů. 
 
Přijímací řízení 
J. Kitzlerová: Uvedla, že i nadále bude fungovat komisionální přijímací řízení, avšak bude písemně 
zakotveno.  
H. Hůrka: Doporučil, aby bylo jasně specifikováno, jaké jsou změny přijímacího procesu napříč 
programy. 
 
Studijní a zkušební řád  
Proběhla rozprava o kreditním systému: 
D. Zahoranský: Upozornil na potřebu sjednocení terminologie napříč řády, aby byly lépe 
srozumitelné.  
L. Zamrazilová: Dotazovala se, proč výnos rektorky nestanovuje minimální počet kreditů pro 
postup do dalšího ročníku. Výnos pouze doporučuje 60 kreditů, což vzbuzuje otázky, zda může být 
student bez dostatečného počtu kreditů vyloučen.  
M. Havlínová: Navrhla vytvořit dokument, který by lépe informoval studenty o jejich postavení v 
kreditovém systému, zejména ty, kteří jsou na zahraničních výjezdech.  
Rektorka: Přislíbila, že budou vytvořeny dokumenty, které zajistí, aby přechod na nový systém byl 
studentům srozumitelný a měl na ně co nejmenší dopad.  
Diskuse se rovněž dotkla otázky Statutu AVU, kde byla zmíněna důležitost zajištění autonomie 
ateliérů. 
 



 

 

Po rozpravě se diskutovalo o návrzích na další postup. 
T. Pospiszyl: Navrhl, aby senát obdržel zápisy z Programové rady, což by ušetřilo čas a umožnilo 
lepší informovanost senátu. 
Rektorka: Odpověděla, že sdílení zápisů by mohlo vytvořit tlak na Programovou radu, ale senát 
může vznést požadavek u studijní prorektorky 
 
Předsedkyně senátu N. Timková na základě návrhu T. Vaňka navrhuje, aby se uskutečnilo 
mimořádné zasedání senátu příští středu 18.9.2024 v 9:30. Senát se dohodl, že na tomto jednání 
budou projednány další vnitřní řády, včetně statutu AVU a studijního řádu. 
 
 
 
N. Timková poděkovala všem senátorkám a senátorům a ukončila zasedání. 

 

Zapsala a upravila na základě poznámek Jiřího Kaňáka: 
Mgr. Lucie Pesrová 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nik Timková MFA 
Předsedkyně AS AVU 

 


